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I. Exposé introductif de Mme Françoise 

Bertieaux, première coauteure de la 

proposition de résolution 

 

I. Inleidende uiteenzetting van mevrouw 

Françoise Bertieaux, eerste mede-indiener 

van het voorstel van resolutie 

Mme Françoise Bertieaux explique que cette 

proposition de résolution a trait au problème des chats 

errants, appelés aussi chats harets, qui prolifèrent dans 

notre Région. Il est tout d'abord nécessaire de connaître 

l'ampleur de cette population, autrement dit d'avoir un 

cadastre des chats harets à Bruxelles. Par ailleurs, il faut, 

à travers des opérations de nourrissage, pouvoir contrôler 

les naissances, et enfin empêcher que ces chats ne 

propagent des maladies. 
 

Ces chats harets, qui sont des chats domestiques 

retournés à l'état sauvage, font souvent l'objet de 

nourrissage par la population. Or il est prouvé que lorsque 

la nourriture est abondante, la tendance à se reproduire 

augmente pour une population animale donnée.  
 

La présente résolution vise donc, d'une part, à ce que 

soit réalisé, commune par commune, un état des lieux de 

cette population de chats harets, et d'autre part, à 

promouvoir, avec l'aide des communes, à côté du 

nourrissage, des opérations de stérilisation là où cette 

population est surnuméraire. Il est également nécessaire 

de créer avec les communes des « partenariats de soins », 

afin de soigner certaines maladies comme la leucose 

féline, appelée aussi le « SIDA du chat », et la 

rhinotrachéite virale féline, qui est extrêmement 

contagieuse et dangereuse pour les animaux. 
 

Mevrouw Françoise Bertieaux licht toe dat dit voorstel 

van resolutie betrekking heeft op het probleem van de 

zwerfkatten, ook wilde katten genoemd, die zich sterk 

vermenigvuldigen in ons Gewest. Vooreerst is het nodig 

de omvang van die populatie te kennen, m.a.w. een 

overzicht te hebben van de wilde katten in Brussel. 

Daarnaast moeten de geboortes kunnen worden 

gecontroleerd, via voederoperaties, en tot slot moet 

worden verhinderd dat die katten ziektes verspreiden. 

 

Het gaat over huiskatten die terug wild geworden zijn en 

vaak worden gevoed door de bevolking. Het is echter 

bewezen dat wanneer voedsel overvloedig aanwezig is, 

een gegeven dierenpopulatie zich sneller neigt voort te 

planten. 

 

Deze resolutie beoogt dus enerzijds dat elke gemeente 

een stand van zaken opmaakt inzake die 

wildekattenpopulatie en anderzijds dat samen met de 

gemeenten, naast voederoperaties, sterilisatieoperaties 

bevorderd worden waar die populatie te omvangrijk is. 

Tevens is het nodig om met de gemeenten 

“zorgpartnerschappen” tot stand te brengen en aldus 

sommige ziektes zoals kattenleukose, ook “kattenAIDS” 

genoemd, en virale rhinotracheïtis bij katten, heel 

besmettelijk en gevaarlijk voor de dieren, aan te pakken. 

II. Discussion générale 

 

II. Algemene bespreking 

Mme Barbara d'Ursel-de Lobkowicz a examiné ce texte 

avec la plus grande attention, et marque son accord avec 

la plus grande partie des idées défendues par ce texte. En 

effet, le bien-être animal est un sujet qui lui tient 

particlièrement à coeur. Son objectif est d'oeuvrer en 

faveur des chats errants et d'éviter aux animaux toute 

souffrance inutile. C'est pourquoi, à titre personnel, et 

fidèle à ses convictions, la députée se sent parfaitement 

d'accord avec le principe et l'état d'esprit de ce texte, qui 

demande pour l'essentiel des mesures à apporter à l'égard 

des chats errants. 

 

Néanmoins, l'oratrice s'abstiendra lors du vote de ce 

texte, car elle s'interroge sur l'opportunité de cette 

résolution face aux initiatives qui ont été annoncées par 

le gouvernement et par rapport à ce qui existe déjà. Pour 

rappel, chaque année un nombre impressionnant de chats 

sont abandonnés à Bruxelles et doivent être euthanasiés 

faute de places dans les refuges. Pour y pallier, le 

gouvernement fédéral avait mis en place différentes 

mesures concernant la stérilisation des chats, tant errants 

que domestiques. C'est le fameux « plan pluriannuel de 

stérilisation des chats » encore appelé le « plan chats », 

qui se décline en plusieurs phases. Dans sa déclaration de 

politique régionale, le gouvernement bruxellois a 

clairement indiqué sa volonté d'accorder une attention 

Mevrouw Barbara d’Ursel-de Lobkowicz heeft deze 

tekst zeer nauwgezet onderzocht en gaat akkoord met de 

meeste ideeën die erin verdedigd worden. Dierenwelzijn is 

immers een onderwerp dat haar na aan het hart ligt. Het is 

de bedoeling iets te doen voor de zwerfkatten en elk 

nodeloos lijden van die dieren te voorkomen. Om die 

reden, gaat de volksvertegenwoordigster, trouw aan haar 

overtuigingen, volkomen akkoord met het principe en de 

geest van deze tekst, die voornamelijk maatregelen vraagt 

voor de zwerfkatten. 

 

 

De spreekster zal zich echter onthouden bij de stemming 

over deze tekst, want zij heeft vragen bij het nut van deze 

resolutie in het licht van de initiatieven die de regering 

heeft aangekondigd en van wat al bestaat. Ter herinnering: 

een indrukwekkend aantal katten wordt elk jaar 

achtergelaten in Brussel en moet euthanasie krijgen bij 

gebrek aan plaatsen in de opvangcentra. Om dat te 

verhelpen, had de federale regering verschillende 

maatregelen ingevoerd betreffende de sterilisatie van de 

katten, zowel huiskatten als zwerfkatten. Dat was het 

beruchte “meerjarenplan voor de sterilisatie van katten” of 

“kattenplan”, in verscheidene fases. De Brusselse regering 

vermeldde in haar algemeenbeleidsverklaring duidelijk 

voornemens te zijn om heel bijzondere aandacht te 
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toute particulière à la bonne exécution du « plan chats » 

du Fédéral, et principalement la dernière phase qui 

concerne la stérilisation de tous les chats, même 

domestiques. En effet, le seul véritable moyen de 

résoudre le problème des chats errants est encore de 

stériliser tous les chats, même lorsqu'ils sont 

domestiques. Dans le contexte bruxellois, le chat haret est 

avant tout un chat qui a eu la malchance d'être abandonné 

par son maître. Ce sont des chats à la base domestiques, 

qui sont redevenus sauvages et dont personne ne s'occupe. 

En stérilisant tous les chats même domestiques, on 

résoudrait le problème, et c'est cela qu'a prévu d'entamer 

en 2016 la secrétaire d'Etat. 

 

De plus, les communes peuvent déjà prendre des 

initiatives pour les chats errants et elles reçoivent des 

subsides de la part de Bruxelles Environnement. Enfin, il 

ne faut pas oublier l'intention du gouvernement de mettre 

en place une base de données d'identification des chats, 

qui est une mesure de gestion efficace de la population 

des chats. En effet, les frontières n'existent pas pour les 

chats. Face à toutes ces mesures annoncées et à l'arsenal 

existant, l'oratrice estime que la présente résolution ne 

tient pas compte assez de ce qui existe déjà. C'est 

pourquoi le groupe DéFI votera contre la proposition 

mais à titre personnel, l'intervenante s'abstiendra. 

 

Mme Annemie Maes regrette que la majorité refuse de 

soutenir une proposition de l'opposition. Son groupe 

soutiendra cette proposition de résolution. Il y a en effet 

beaucoup trop de chats errants à Bruxelles. Il faut mesurer 

l'ampleur de ce problème. Cette proposition vise à 

compter le nombre de chats errants pour en connaître 

l'évolution. Les communes doivent avoir un rôle précis en 

la matière. Il faut que les communes soient coordonnées 

dans cette tâche. L'intervenante rappelle qu'il s'agissait 

d'une compétence fédérale qui a maintenant été transférée 

aux Régions. Or, depuis deux ans que la Région dispose 

de cette compétence, elle n'a pas encore fait grand chose 

en la matière.  

 

Par ailleurs, l'oratrice a déposé deux amendements, l'un 

visant à corriger une erreur linguistique en néerlandais, et 

l'autre visant à donner une périodicité de cinq ans à 

chaque recensement de chats harets sur le territoire de la 

Région de Bruxelles-Capitale.  

 

Mme Céline Delforge annonce que le groupe Ecolo 

votera également en faveur de cette proposition. En effet, 

le point fort de ce texte est d'associer les bénévoles à cette 

politique coordonnée visant à lutter contre les chats 

errants. En effet, les « partenariats de soins » donnent aux 

bénévoles la possibilité de s'occuper de ces chats 

moyennant la signature d'une charte prévoyant des 

meilleures pratiques de soins. Ce serait dommage de se 

priver de ces bénévoles dont la connaissance du terrain et 

l'expertise serait la bienvenue. 

 

 

M. Pierre Kompany signale que la Région n’a pas 

attendu le dépôt de cette résolution pour prendre en main 

la gestion des chats errants, notamment en collaboration 

verlenen aan de goede uitvoering van het “kattenplan” van 

de federale overheid, en voornamelijk aan de laatste fase, 

die de sterilisatie van alle katten betreft, ook van de 

huiskatten. De enige manier om het probleem van de 

zwerfkatten op te lossen is immers alle katten te 

steriliseren, zelfs de huiskatten. In de Brusselse context, is 

de wilde kat in de eerste plaats een kat die het ongeluk 

heeft achtergelaten te zijn door zijn baasje. Het gaat over 

katten die oorspronkelijk huiskatten waren, maar weer 

wild geworden zijn omdat niemand ervoor zorgt. Door alle 

katten te steriliseren, zelfs de huiskatten, zou dat probleem 

worden opgelost, en de staatssecretaris is van plan 

daarmee in 2016 te starten. 

 

Bovendien kunnen de gemeenten al initiatieven nemen 

voor de zwerfkatten. Zij ontvangen daarvoor subsidies van 

Leefmilieu Brussel. Tot slot mag men niet vergeten dat de 

regering van plan is een databank tot stand te brengen voor 

de identificatie van de katten, een maatregel voor het 

doeltreffend beheer van de kattenpopulatie. Katten kennen 

immers geen grenzen. Gelet op al die aangekondigde 

maatregelen en het bestaand arsenaal, vindt de spreekster 

dat deze resolutie niet voldoende rekening houdt met wat 

al bestaat. Om die reden, zal DéFI tegen het voorstel 

stemmen, maar persoonlijk zal de spreekster zich 

onthouden. 

 

Mevrouw Annemie Maes betreurt dat de meerderheid 

weigert een voorstel van de oppositie te steunen. Haar 

fractie zal dit voorstel van resolutie steunen. Er zijn 

immers veel te veel zwerfkatten in Brussel. De omvang 

van het probleem moet worden gemeten. Dit voorstel 

beoogt het aantal zwerfkatten te tellen om te weten hoe het 

evolueert. De gemeenten moeten een precieze rol hebben 

ter zake, en zij moeten daarvoor worden gecoördineerd. 

De spreekster wijst erop dat het gaat over een federale 

bevoegdheid die nu is overgeheveld naar de Gewesten. 

Het Gewest heeft echter in de twee jaar dat het die 

bevoegdheid al heeft nog niet veel gedaan ter zake. 

 

 

Daarnaast heeft de spreekster twee amendementen 

ingediend, het ene om een taalfout in het Nederlands te 

verbeteren, en het andere om elke telling van wilde katten 

op het Brussels Hoofdstedelijk grondgebied om de vijf 

jaar te herhalen. 

 

Mevrouw Céline Delforge kondigt aan dat de Ecolo-

fractie eveneens voor dit voorstel zal stemmen. Het sterke 

punt van deze tekst is immers dat vrijwilligers worden 

betrokken bij dat gecoördineerd beleid ter bestrijding van 

zwerfkatten. De “zorgpartnerschappen” geven de 

vrijwilligers immers de mogelijkheid te zorgen voor die 

katten, mits ondertekening van een handvest teneinde de 

beste handelwijzen te hanteren inzake zorgen. Het zou 

jammer zijn niet langer een beroep te kunnen doen op 

vrijwilligers, wier kennis van het terrein en expertise 

welkom zouden zijn. 

 

De heer Pierre Kompany merkt op dat het Gewest niet 

heeft gewacht op de indiening van dit voorstel om het 

beheer van de zwerfkatten op zich te nemen, met name in 
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avec les communes. 

 

Premièrement, Bruxelles Environnement dispose déjà 

de données cartographiques relatives aux chats errants. 

Celles-ci sont fournies par les communes qui introduisent 

une demande annuelle de subsides en vue de la 

stérilisation des chats errants. Par ailleurs, la secrétaire 

d'Etat Bianca Debaets indiquait en octobre dernier, au 

sein de cette commission, qu’un projet d'atlas est en cours 

de réalisation au sein de Bruxelles Environnement, ce qui 

devrait permettre de cartographier la prolifération des 

mammifères sauvages. Les chats errants n’ayant pas de 

propriétaires, et considérés ainsi comme sauvages, seront 

donc repris dans cet atlas. 

 

Deuxièmement, la Région finance à concurrence de 

maximum 4000 euros par an les communes menant des 

actions souhaitées par la présente résolution. Il parait plus 

logique, vu la dimension locale de la problématique et les 

moyens humains dont elles disposent, que ce soient les 

communes qui jouent le rôle d’opérateur et que la Région 

continue son travail de financement des initiatives 

communales en la matière. Par ailleurs, afin de 

sensibiliser l’ensemble des communes à cette 

problématique, le futur plan régional nature propose de 

développer des campagnes de communication afin de 

mieux les sensibiliser aux actions à entreprendre.  

 

Troisièmement, l'orateur n'est pas convaincu par l’idée 

d’associer directement des citoyens dans la gestion des 

chats errants. En effet, on risque de faire intervenir des 

individus qui n’ont aucune formation en la matière et dont 

on n’a aucune garantie de leur compétence en matière de 

gestion des chats errants.  

 

 

Enfin, la secrétaire d'Etat Bianca Debaets a annoncé 

l’obligation de stérilisation des chats domestiques. Or, la 

mise en œuvre de cette mesure devrait grandement 

contribuer à une diminution de la population des chats 

errants. Ce sont en effet les chats domestiques qui 

viennent grossir en premier lieu la population des chats 

errants. 

 

Pour toutes ces différentes raisons, le groupe cdH ne 

votera pas en faveur de ce texte, qui lui parait peu 

pertinent. 
 

Mme Françoise Bertieaux remercie tout d'abord Mme 

Barbara d'Ursel-de Lobkowicz pour l'intérêt qu'elle porte 

à ce texte. Par ailleurs, comme l'a signalé Mme Maes, 

l'opposition ne partage pas la confiance que fait la 

majorité par rapport à l'action du gouvernement. En effet, 

l'oratrice ne croit pas au plan du gouvernement, et 

réclame des actes. Une initiative comme celle qu'a prise 

le groupe MR pourrait constituer une impulsion en la 

matière, et elle estime qu'une majorité intelligente devrait 

soutenir cette initiative qui va dans le sens de la 

déclaration de politique régionale. C'est pourquoi 

l'intervenante invite la majorité à soutenir son texte. 

 

Mme Annemie Maes souhaite réagir par rapport à 

l'intervention de M. Kompany : les chats errants ne sont 

samenwerking met de gemeenten. 

 

In de eerste plaats beschikt Leefmilieu Brussel al over 

cartografische gegevens betreffende de zwerfkatten. Die 

worden verschaft door de gemeenten die een jaarlijkse 

aanvraag voor subsidies indienen voor de sterilisatie van 

de zwerfkatten. Staatssecretaris Bianca Debaets zei 

trouwens in oktober 2015 in deze commissie dat 

Leefmilieu Brussel bezig was met een atlas, waardoor het 

mogelijk wordt de verspreiding van wilde zoogdieren in 

kaart te brengen. Aangezien zwerfkatten geen eigenaar 

hebben, en dus beschouwd worden als wild, zullen zij 

worden opgenomen in die atlas. 

 

 

Ten tweede financiert het Gewest ten belope van 

maximum 4000 euro per jaar de gemeenten die initiatieven 

nemen die in deze resolutie gevraagd worden. Het lijkt 

logischer dat, gelet op de lokale dimensie van de 

problematiek en personele middelen waarover zij 

beschikken, de gemeenten als operator optreden en het 

Gewest voor de financiering van de gemeentelijke 

initiatieven blijft zorgen. Om alle gemeenten te 

sensibiliseren voor deze problematiek, stelt het toekomstig 

gewestelijk natuurplan voor om communicatiecampagnes 

op te zetten om hen meer te sensibiliseren voor de te 

voeren acties. 

 

De spreker is er ten derde niet van overtuigd dat de 

burgers rechtstreeks betrokken moeten worden bij het 

beleid inzake zwerfkatten. Men loopt immers het risico dat 

personen die geen enkele opleiding ter zake genoten 

hebben en die geen enkele garantie op kennis inzake 

zwerfkattenbeleid kunnen leveren, zich daarmee gaan 

inlaten. 

 

Staatssecretaris Bianca Debaets heeft aangekondigd dat 

de huiskatten verplicht gesteriliseerd zullen worden. De 

uitvoering van die maatregel zou sterk moeten bijdragen 

tot een vermindering van de populatie zwerfkatten. Het 

zijn immers vooral de huiskatten die de populatie 

zwerfkatten doen aangroeien. 

 

 

Om al die redenen zal de cdH-fractie niet voor deze tekst 

stemmen, die volgens haar weinig nut heeft. 

 
 

Mevrouw Françoise Bertieaux bedankt eerst mevrouw 

Barbara d'Ursel-de Lobkowicz voor het belang dat zij aan 

de tekst hecht. Zoals mevrouw Maes gezegd heeft, stelt de 

oppositie niet evenveel vertrouwen als de meerderheid in 

de actie van de regering. De spreekster gelooft niet in het 

regeringsplan en vraagt daden. Een initiatief zoals dat van 

de MR-fractie, kan een aanzet zijn en zij meent dat een 

slimme meerderheid dat initiatief zou moeten steunen, 

want het gaat in de richting van de 

algemeenbeleidsverklaring. Daarom verzoekt de 

spreekster de meerderheid om haar tekst te steunen. 

 

 

Mevrouw Annemie Maes wil nog iets zeggen over de 

opmerkingen van de heer Kompany: de zwerfkatten zijn 



A-132/2 – 2015/2016 5 A-132/2 – 2015/2016 

pas repris dans l'atlas des mammifères de Bruxelles, car 

il n'est pas aisé de faire la distinction entre les chats harets 

et les chats domestiques. Or cet atlas ne concerne que les 

animaux sauvages. Donc la supposition que les chats 

harets seraient repris dans cet atlas n'est pas correcte. 

 

M. Pierre Kompany rappelle qu'il a été échevin de 

l'environnement dans sa commune de Ganshoren. Il 

rappelle que c'est l'administration communale qui 

travaille, dans le respect des règles édictées jadis par le 

Fédéral, aujourd’hui par la Région. Quand on parle des 

19 communes, il faut savoir également que c'est Bruxelles 

Environnement qui gère l'entièreté du territoire régional. 

 

Mme Françoise Bertieaux signale que lorsque M. 

Kompany évoque son expérience communale, il rejoint 

entièrement l'esprit de la proposition de résolution : s'il y 

a des communes qui sont actives, d'autres communes ne 

font absolument rien. C'est pourquoi la Région doit passer 

à l'action. Il y a en effet une inertie d'action de la part des 

communes. Celle-ci doit être contrée par des textes 

comme la présente proposition de résolution. 
 

niet opgenomen in de zoogdierenatlas van Brussel, omdat 

het niet gemakkelijk is een onderscheid te maken tussen 

verwilderde katten en huiskatten. Die atlas bevat echter 

enkel wilde dieren. De veronderstelling dat de verwilderde 

katten dus in die atlas zouden staan is dus niet correct. 

 

De heer Pierre Kompany brengt in herinnering dat hij 

milieuschepen geweest is in Ganshoren en dat het 

gemeentebestuur de zaken aanpakt met naleving van de 

voorheen door de federale overheid en thans door het 

Gewest uitgevaardigde regels. Wanneer men het heeft over 

de 19 gemeenten, dient men te weten dat Leefmilieu 

Brussel het gehele gewestelijk grondgebied beheert. 

 

Mevrouw Françoise Bertieaux wijst erop dat, als de heer 

Kompany het heeft over zijn gemeentelijke ervaring, hij 

daarmee helemaal aansluit bij de geest van het voorstel van 

resolutie: er zijn gemeenten die actie ondernemen, maar er 

zijn ook gemeenten die niets doen. Daarom moet het 

Gewest optreden. De gemeenten blijven bij de pakken 

zitten. Om daar iets aan te doen, moeten er teksten zoals dit 

voorstel van resolutie aangenomen worden. 

III. Discussion des considérants et 

des tirets du dispositif et 

votes 

 

III. Bespreking van de consideransen en de 

streepjes van het verzoekend gedeelte en 

stemmingen 

Considérants 
 

Les considérants ne suscitent aucun commentaire. 
 

Tirets du dispositif 
 
Mme Annemie Maes signale tout d'abord qu'il faudrait 

corriger une faute d'orthographe en néerlandais, qui se 

trouve dans l'exposé des motifs et dans le troisième tiret 

du dispositif : en effet, le mot « partnershappen » doit être 

remplacé par le mot « partnerschappen ». 
 

La présidente signale qu'il s'agit ici d'une correction 

technique, et non d'un amendement. 
 

Mme Annemie Maes présente et justifie son 

amendement n° 1. Il s'agit d'ajouter, au premier tiret du 

dispositif, les mots « tous les cinq ans » après les mots 

« de faire recenser ». En effet, il est important que toutes 

ces données de recensement soient régulièrement remises 

à jour. 
 

Vote 
 
L'amendement n° 1 est rejeté par 7 voix contre 4 et 1 

abstention. 
 

Consideransen 
 
De consideransen lokken geen enkele commentaar uit. 

 
Streepjes van het verzoekend gedeelte 

 
Mevrouw Annemie Maes wijst op een noodzakelijke 

correctie van een spellingsfout in het Nederlands, in de 

toelichting en in het derde streepje van het verzoekend 

gedeelte: het woord “partnershappen” moet vervangen 

worden door het woord “partnerschappen”. 

 

De voorzitster zegt dat het om een technische 

verbetering gaat en niet om een amendement. 

 

Mevrouw Annemie Maes geeft toelichting en 

verantwoording bij haar amendement nr. 1. In het eerste 

streepje van het verzoekend gedeelte, moeten de woorden 

“elke vijf jaren” toegevoegd worden aan het begin van het 

eerste streepje. De telgegevens moeten immers regelmatig 

bijgewerkt worden. 

 
Stemming 

 
Amendement nr. 1 wordt verworpen met 7 stemmen 

tegen 4, bij 1 onthouding. 

 

IV. Vote sur l'ensemble de la proposition de 

résolution 

 

IV. Stemming over het geheel van het 

voorstel van resolutie 

La proposition de résolution dans son ensemble est Het voorstel van resolutie wordt in zijn geheel 
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rejetée par 7 voix contre 4 et 1 abstention. verworpen met 7 stemmen tegen 4 bij 1 onthouding. 

  

- Confiance est faite à la rapporteuse pour la rédaction 

du rapport. 

- Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur voor 

het opstellen van het verslag. 

 

 

 

 

La Rapporteuse La Présidente, 

 

Barbara d’URSEL- 

de LOBKOWICZ Viviane TEITELBAUM 

De Rapporteur, De Voorzitter, 

 

Barbara d’URSEL- 

de LOBKOWICZ Viviane TEITELBAUM 
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VI. Amendement VI. Amendement 

  

N° 1 (de Mmes Annemie MAES, Céline DELFORGE et 

Françoise BERTIEAUX) 

 

 

Dispositif 

 

Dans le premier tiret du dispositif, insérer les mots 
« tous les cinq ans » entre les mots « faire recenser » et 

« le nombre ».  

 

 
JUSTIFICATION 

 

Ce tiret ayant été rédigé dans le but de pouvoir suivre 

l’évolution de leur nombre, il est important que les 

données soient actualisées à intervalle régulier.  

 

Nr. 1 (van mevr. Annemie MAES, mevr. Céline 

DELFORGE en mevr. Françoise BERTIEAUX) 

 

 

Verzoekend gedeelte 

 

De woorden «Elke vijf jaren» toe te voegen aan het 

begin van het eerste streepje van het verzoekend 

gedeelte. 
 

 
VERANTWOORDING 

 

Gezien dit streepje werd geschreven met als bedoeling de 

evolutie van het aantal te kunnen volgen, is het belangrijk 

dat de gegevens voldoende vaak geüpdatet worden. 
 

 

  

 

 


